
“SPV is spreekbuis vmbo; 
het contact met docenten is 
daarom van groot belang!”
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In 2024 bestaat SPV 20 jaar. Reden 
voor een feestje. In deze artikelenserie 
interviewen we personen met een rol 
van betekenis in de historie van SPV.
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Jaap de Kruijf: 
SPV’er van het eerste 
uur, gepensioneerd maar 
nog steeds zéér actief
In de reeks interviews ‘20 jaar SPV’ hebben we een persoon mogen spreken 
die aan de wieg van SPV heeft gestaan. Jaap de Kruijf behoort tot de SPV’ers 
van het eerste uur. Bijna zijn hele leven is hij werkzaam geweest in het 
beroepsonderwijs in diverse functies. Hij was de eerste secretaris van SPV en 
samen met Jan van Nierop bijzonder actief om de stichting vorm en inhoud te 
geven. Inmiddels is hij twaalf jaar gepensioneerd maar nog altijd zéér actief 
als vrijwilliger voor het vmbo - en andere organisaties - in diverse functies. Hij 
heeft veel correspondentie en verslagen bewaard uit de SPV-tijd. Tijd om die 
eens door te spitten en te horen hoe hij zijn tijd bij SPV heeft ervaren.

Als we Jaap vragen naar zijn gevoel en ervaringen van 20 jaar SPV, dan noemt hij 
als eerste de grote betrokkenheid die bij iedereen zo duidelijk naar voren komt. 
“Door de tijd heen hebben we te maken gehad met bevlogen directeuren van het 
vmbo. Iedereen werkte aan een gemeenschappelijke zaak waarbij het belang van 
leerlingen bij iedereen voorop stond, en nog staat, natuurlijk. Er waren in het begin 



uiteraard ook veel tegenstellingen tussen de verschillende 
platforms. Ik herinner me bijvoorbeeld discussies of intra- en 
intersectorale programma’s wel pasten binnen SPV? De vraag 
of het vmbo alleen voorbereidend is of ook kwalificerend? 
Niet iedereen dacht en denkt daar hetzelfde over. De 
constante discussie levert uiteindelijk een ontwikkeling van 
profielen en keuzevakken op die de leerling steeds meer 
keuzemogelijkheden geeft,” legt Jaap uit. 

SPV zichtbaar in onderwijsland
Als Jaap het heeft over betrokkenheid, valt de naam van Henk 
van de Grond hem direct te binnen. Eén van de initiatiefnemers 
tot oprichting van de SPV en de eerste voorzitter. Jaap: “Ik 
heb met heel veel plezier met hem samengewerkt. Mijn 
platformachtergrond was zorg en welzijn, maar hij was een 
echte techniekman; heel gedreven en hij heeft veel dingen in 
werking gezet voor SPV.” Jaap is de eerste secretaris van SPV, 
en net als de inmiddels overleden Henk van de Grond, heeft 
hij SPV zien groeien van een vrijwilligersstructuur naar een 
professionele organisatie. “SPV staat inmiddels overal goed 
op de agenda. En heel veel van wat de afzonderlijke platforms 
hebben ingebracht is nog steeds actueel en zeer zichtbaar in 
onderwijsland. Er zijn goede contacten met het OCW en het 
vmbo heeft dankzij de stichting de voortdurende aandacht van 
beleidsmakers en de politiek”.

Onzekerheid voortbestaan SPV
In de beginperiode van SPV was er al regelmatig contact met 
OCW: “Initieel gingen alle platformvoorzitters regelmatig naar 
Den Haag om daar te overleggen met een ambtenaar van 
het ministerie. Het gevaar bestond - als je niet oplette - dat 
afzonderlijke platformzaken daar gespreksonderwerp werden. 
We moesten ons ertoe zetten en elkaar op het hart drukken om 
toch vooral heel strikt te spreken namens het directe belang 
van SPV. Zo las ik laatst nog een verslag van een vergadering 
uit 2006; daarin staat heel nadrukkelijk dat SPV zich moest 
beperken tot de beroepsvoorbereidende programma’s en niet 
diende in te gaan op vragen en verzoeken die daar niet mee 
te maken hadden. Ook was er in het begin de mandaatvraag 
van de voorzitter. Kon en mocht hij wel de belangen van 
álle platforms in Den Haag behartigen? Andere zaken die in 
de begintijd ook voortdurend op de agenda terugkwamen 
waren de financiën. Was er genoeg geld om wéér een jaar te 
functioneren? Er was vaak onzekerheid over of er voldoende 
middelen zouden zijn om het voortbestaan van SPV te 
waarborgen. Gelukkig is dat nu goed geregeld,” licht Jaap toe.

Tweedeling avo en beroepsgerichte vakken verkleinen
Agendapunten die bij de oprichting van SPV actueel waren, 
zijn nog aan de orde van de dag. “Leerlingenaantallen en 
imago blijven een rol spelen in het vmbo. Enerzijds wil ik daar 
niet te veel de nadruk op leggen omdat dit averechts kan 
werken, anderzijds blijven het aandachtspunten. Je ziet dat dit 
onderwerpen zijn waar SPV nog steeds, ook na 20 jaar, aan blijft 
werken. Ik heb me altijd ingezet om de tweedeling tussen avo en 
beroepsgericht onderwijs te verminderen. Hoe voorkom je dat 
ouders en kinderen - zelfs binnen het vmbo - liever kiezen voor 
algemeen vormend onderwijs dan voor het beroepsgerichte 
onderwijs. Ik denk dat goede keuzemogelijkheden en 
doorlopende leerlijnen in het beroepsonderwijs leerlingen de 
kans geven zich te ontplooien, in hun eigen tempo, op hun 
eigen tijd, om zo een individuele ontwikkeling door te maken. 
Samenwerking met het mbo is daarbij een voorwaarde en 
volgens mij zet SPV daar ook maximaal op in”, weet Jaap.

Wat kan er in de toekomst beter? 
“Ik vind dat SPV al volledig op het goede spoor zit. Het 
voorzichtige advies wat ik kan bedenken is dat platforms 
vooral moeten doorgaan met zich richten op het belang van 
leerlingen. Uiteraard doen ze dat al. SPV en de afzonderlijke 
platforms moeten zich op hen blijven richten zodat ze de 
stem blijven van deze leerlingen. Daarnaast denk ik ook dat 
SPV energie moet blijven stoppen in het werven en opleiden 
van goede docenten voor het vmbo. Docenten die willen, 
kunnen en blijven werken in het vmbo én leerlingen kunnen 
motiveren. Docenten die ook contacten kunnen opbouwen 
en onderhouden met het bedrijfsleven. Weten wat er in de 
praktijk nodig is. Met deze kennis kunnen ze nog meer inhoud 
geven aan het onderwijs en die kennis kunnen ze weer delen 
in de docentenbijeenkomsten van de platforms. Zelf was ik 
nauw betrokken bij de netwerkbijeenkomsten van zorg en 
welzijn. Deze netwerken binnen het platform leveren een 
schat aan informatie op voor SPV. Het vormt de basis van 
hetgeen waar we voor staan. Informatie uit de dagelijkse 
praktijk van de docenten. Bewustheid tot in de haarvaten van 
het vmbo, dat is van levensbelang voor SPV. Het stelt haar in 
staat de spreekbuis te zijn voor het complete vmbo.”
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